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Ve středu odpoledne 5.6. se žáci 8. tříd vypravili do Národního 

divadla na večerní představení s 

názvem Naši furianti. Po příjezdu 

jsme si šli prohlédnout základní 

kameny divadla, u nich byly také 

zmenšené modely budovy. Dále se 

někteří přesunuli na venkovní 

terasu, kde jsme mohli vidět 

obrovské trigy a užili jsme si 

krásný výhled na Prahu. Někteří 

sice divadlem trošku bloudili, ale 

nakonec jsme se všichni našli a 

společně zamířili na 2. balkon, 

kam jsme měli vstupenky.  O 

přestávce jsme se mohli podívat na 

nejvyšší galerie a na společenský 

sál, foyer. Představení bylo moc hezké a všichni si ho moc užili.                                                                                                                         

Monika Bímonová, 8.B 

Číslo 10, ročník 2024, vydává Základní škola J. J. Ryby, Rožmitál p. 

Tř. 

Červen – závěr roku plný akcí 

Poslední měsíc školního roku 2023/2024 byl ve znamení výletů, exkurzí, 

uzavírání známek, vybírání učebnic a úklidu. Proběhlo ale i několik příprav 

na další školní rok. Již nyní víme, do jakých projektů budeme zapojeni, co 

nás čeká v září, připravovali jsme se také na výročí naší školy. 

 

Národní divadlo vítalo osmáky 
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Sedmý ročník má za sebou jeden z 

posledních výletů v tomto školním 

roce. Tentokrát jsme vyrazili do 

Prahy. V plánu byly hned dvě 

zastávky. Tou první bylo 

Staroměstské náměstí. Tam jsme 

viděli Orloj a dům U Kamenného 

zvonu, kde se možná narodil císař 

Karel IV. Stihli jsme se zastavit 

i u pomníku Jana Husa. Druhou 

zastávkou bylo Muzeum Karlova 

mostu. Dozvěděli jsme, jak se 

most stavěl a také jsme si 

doplnili více informací o 

Juditině mostě. Součástí 

programu byla také plavba lodí po 

Vltavě. Každá loď měla svého 

kapitána nebo kapitánku, kteří 

cestou vyprávěli o Praze, 

Karlově mostě a o Čertovce. Mě 

nejvíce zaujalo povídání o 

pražských povodních v roce 2002. 

Výlet jsme si moc užili a těšíme 

se na další. 

Eliška Skalíková, 7. B 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

Sedmáci na mostě i pod mostem 
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V úterý 11. 6. 2024 jeli žáci 7. ročníku na výlet do Prahy. Cesta 

byla dlouhá. Po příjezdu do Prahy jsme nejprve šli pěšky na 

Staroměstské náměstí. Tam nám paní učitelka ukázala desku, na 

které byla jména popravených 27 českých pánů, o nichž jsme se 

učili v hodinách dějepisu. Prohlédli jsme si náměstí a vyfotili 

se.  

Poté jsme čekali, až odbije celá hodina, abychom viděli orloj v 

celé jeho kráse. Po skončení jsme vyrazili ke Staroměstské 

mostecké věži do tamního Muzea Karlova mostu. Součástí exkurze 

byla plavba po Vltavě, kde jsme se dozvěděli spoustu informací 

- např., že se dříve na Vltavě uplatnilo povolání ledař, jak 

vypadá měření hladiny vody a další zajímavosti. Poté jsme 

navštívili Muzeum Karlova mostu, kde jsme se třeba mohli podívat 

na kousek Juditina mostu. Od průvodce jsme se dozvěděli, jak se 

stavěl Karlův most, jaké jsou zde sochy. 

Po skončení exkurze jsme šli na Karlův most, kde jsme mohli vidět 

všechny mostní sochy a sousoší, včetně samostatně stojící sochy 

rytíře Brunclíka. Z Karlova mostu jsme vyrazili do nákupního 

centra Nový Smíchov, kde jsme si dali dobrý oběd a něco 

nakoupili. Pak už nás čekala jen cesta domů.  

Výlet se nám moc líbil. Děkujeme paní učitelce Štěrbové za 

organizaci a ostatním učitelům a asistentce, že s námi jeli. 

Eva Morávková 7. A 
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Ve čtvrtek 13. června jsme vyrazili do Prahy. Viděli jsme spoustu 

památek, o kterých jsme se učili ve vlastivědě. Nejvíce času 

jsme strávili na Karlově mostě. Zde také začal program, ve které 

jsme plnili různé úkoly. Program jsme zakončili bojovkou na 

Kampě. Jediné, co nám tento výlet zkazilo, bylo počasí. Během 

programu nás překvapila hotová průtrž mračen, museli jsme se 

schovat pod most. I tak se nám výlet, na kterém jsme se dozvěděli 

mnoho zajímavostí o Praze, líbil.                                                                  

Viktorie Benjáková, 5. A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3. ročník v Jump aréně Tábor 

Páťáci v Praze 



 

6 

 

Máme tu konec dalšího školního roku a ani letos se parlament 

nešetřil. V září jsme to odstartovali akcí Pěšky do školy, kdy 

jsme pomáhali dětem přejít bezpečně přes silnici a motivovali 

jsme tak spoustu žáků být v pohybu už od rána. Tuto akci bychom 

chtěli zopakovat i příští rok. V září to nebyla jen tato akce, 

ale i Den školníka. Pan školník si ho moc užil a děti také. 

Přesouváme se na další měsíc, kterým je říjen. V říjnu se konal 

Lampionový průvod, Den ve formálním oblečení, snažili jsme se 

najít řešení pro ztrácení klíčů, které se nám úspěšně povedlo 

vyřešit, Halloween a znovu se otevřel e-shop se školním 

oblečením. V listopadu to byl Lízátkový týden, Holky za kluky – 

kluci za holky a Den bez tašky. Za prosinec jsme stihli Den s 

dekou, Mikulášskou nadílku, soutěž o nejlépe vyzdobenou třídu, 

otevřeli jsme první nástěnku a užili jsme si společný každoroční 

bowling, který je pro nás teambuildingem. V měsíci lednu jsme 

uspořádali oblíbený Škola má talent, Teplákový den, sbírku pro 

kočičí útulek a přijela k nám na návštěvu ZŠ Hvožďany. Únor, 

měsíc lásky, nemůže začít jinak než valentýnskými přáníčky a 

valentýnskou diskotékou. Pokračovali jsme karnevalem pro nižší 

stupeň, Dnem rodičů a prarodičů, pro změnu jsme navštívili ZŠ 

Hvožďany my a zároveň jsme začali pracovat na našem videu pro ZŠ 

Poděbrady. Březen za kamna vlezem tentokrát neplatí, protože my 

jsme se zapojili do projektu Ukliďme svět, uspořádali jsme 

Zhasněte světla, Den s plyšákem, proběhl Den učitelů a Týden 

duševního zdraví. Za měsíc duben to byl Masterschef, Rodičovská 

kavárna a swap rostlin a ke konci dubna začala sbírka plyšáků 

pro ORL v Příbrami. V květnu jsme se nezastavili. Začali jsme 

zmíněnou sbírkou pro ORL Příbram a pokračovali jsme dnem šílených 

účesů. Vypravili jsme se hned na 2 výlety – jako první proběhla 

Konference žákovských parlamentů v Blatné. Ti, co se konference 

nezúčastnili, rozdávali kytičky po městě na Světový den 

rakoviny. A navštívili jsme ZŠ v Poděbradech, kde jsme si mohli 

vyzkoušet hlasovací systém na městském úřadě a domluvili jsme se 

na další spolupráci. No a máme tu červen. Čekaly nás ještě 2 

akce, a to je Pyžamový den a výlet do kočičího útulku v Příbrami. 

Také proběhla naše rozlučková grilovačka na školní zahradě a 

poslední hlášení. Všem, kteří se tento rok zúčastnili alespoň 

jedné akce, děkujeme a těšíme se na vás příští rok! Také bychom 

chtěli moc poděkovat vstřícnému vedení školy, že nám umožňuje 

všechny tyto akce pořádat a pedagogům za podporu. V neposlední 

řadě děkujeme i našim nepedagogickým pracovníkům. Bez Vás všech 

– žáků i dospělých – by byla škola jen místem vzdělání. Zapojením 

do našich akcí je to i místo zábavy a spolupráce.  

Eliška Skalíková 

Místopředsedkyně ŽP Rybičky 

 

 

 

 

 

 

Žákovský parlament Rybičky 
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V úterý 18.6. jsme 

navštívili Muzeum 

Policie ČR v Praze. 

Všem se nám tam líbilo 

a bavilo to hlavně 

kluky. Potom jsme se 

vydali na Václavské 

náměstí, kde jsme měli 

rozchod. Rozdělili 

jsme se do skupin a 

vydali se hledat naše 

oblíbené jídlo a 

obchody. Po hodině a 

půl jsme se sešli u sochy 

svatého Václava a zamířili jsme metrem na Vyšehrad. Tam na nás 

čekal akční program s panem průvodcem, a to nás moc bavilo. Byli 

jsme rozdělení na týmy, odpovídali jsme pánovi na různé otázky 

a dostávali za 

správné odpovědi 

mince do měšce, 

díky kterým jsme 

pak zjistili, 

který tým vyhrál. 

Hodně jsme se u 

toho naběhali a 

zapotili. 

Naštěstí byl v 

cíli stánek se 

zmrzlinou. Po 

náročné programu 

jsme se vrátili 

zpátky do 

Rožmíku, kde nás 

ještě čekalo 

přespání ve škole. 

K večeři jsme si dali 

pizzu, do setmění jsme si hráli s míčem na platě a pak šli 

unavení po celém dni spát. Další den po snídani nás čekal 

olympijský běh a návštěva lega v Podbrdském muzeu. Moc jsme si 

výlet užili a doufáme, že 

na spoustu dalších 

pojedeme i příští 

školní rok. 

Andrea Minářová 6.A 

  

  

  

 

 

 

Akční Vyšehrad – 6. ročník 
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T-Mobile Olympijský běh 



 

10 

 

  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

11 

 

 

Věřím, že si naši deváťáci poslední dny v lavicích své základní 

školy užili. Další bleskový rok je za námi a my jsme se letos 

rozloučili s 52 žáky 9. ročníku a 1 žákem 7. ročníku. Své štěstí 

při přijímacím řízení na víceleté gymnázium zkusila i jedna 

žákyně z 5. ročníku a byla úspěšně přijata.  

Určitě se většina z nás shodne na tom, že výběr dalšího studia 

pro naše děti je velmi důležitým krokem a rozhodnutím. Letošní 

rok byl nejen pro žáky a jejich rodiče, ale i pro učitele plný 

novinek a hlavně nejistot. S napětím všichni totiž očekávali, 

jak se v praxi osvědčí navrhovaná novela školského zákona, která 

pro tento školní rok počítala nejen s elektronizací přijímacího 

řízení na střední školy, ale i s navýšením počtu přihlášek ze 

dvou na tři a s jejich prioritním seřazením podle zájmu uchazeče.   

Obzvláště v době silných populačních ročníků, kde na mnoha 

školách poptávka převyšuje nabídku, byl o místa na žádaných 

školách mezi deváťáky velký boj. Čekání na výsledky bylo 

tentokrát sice velmi dlouhé, ale všichni naši žáci byli ke studiu 

na střední školy a odborná učiliště přijati.  

Na klasický tříletý učební obor odchází 12 žáků, 40 žáků úspěšně 

složilo přijímací zkoušky a budou pokračovat ve studiu na střední 

škole s maturitou.  

Pevně věříme, že si všichni naši žáci vybrali správně, že se jim 

bude na nových školách a učilištích líbit a že budou při svém 

dalším studiu úspěšní.   

A jaké obory žáci nejvíce vybírali?   

Čtyřleté studijní obory s maturitou:  

gymnázium – 8 žáků, zdravotnické lyceum – 3 žákyně, praktická 

sestra – 1 žákyně, elektrotechnika – 3 žáci, strojírenství – 1 

žák, stavebnictví a architektura – 5 žáků, informační 

technologie – 4 žáci, agropodnikání – 4 žáci, sociální činnost 

- 2 žáci, požární ochrana – 2 žáci, bezpečnostně právní činnost 

– 1 žák, provoz a ekonomika dopravy – 1 žák, cestovní ruch – 2 

žáci, obchodní akademie – 1 žák, aplikovaná chemie – 1 žák, 

multimediální tvorba – 1 žákyně 

Tříleté učební obory s výučním listem 

opravář motorových vozidel – 4 žáci, elektrikář - 2 žáci, opravář 

zemědělských strojů – 2 žáci, kadeřnice – 1 žákyně, strojní 

mechanik – 1 žák, kuchař – 2 žáci  

        Mgr. Anna Červená 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výsledky přijímacího řízení na ZŠ J. J. Ryby ve 

školním roce 2023/2024   
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Sedmáci dělali elektronický herbář. Úkolem bylo 

vyfotografovat 15 rostlin, pak je určit a uložit 

výsledný herbář do TEAMS. Některým žákům se 

fotografie rostlin opravdu vydařily. 

 

 

 

 

 

T. Pejsarová – pomněnka lesní 

 

 

 

 

 

V. Slezák – pampeliška 

lékařská 

 

 

 

 

 

V. Sýkorová – kohoutek luční 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Š. Pašek – vlčí mák 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Herbáře žáků 7. B a 7. C 
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Poznávat zajímavá a památná místa v našem okolí je prospěšné a 

patří to ke školnímu věku. Jako vhodný prostředek k výpravám do 

přírody může posloužit kolo. Zejména proto, že pohled na svět ze 

sedla koně a z velocipedu má své kouzlo. A tak se třicet 

výletníků odhodlalo ve čtvrtek 13. června podniknout badatelskou 

cestu na lovecký zámeček Tři Trubky. Jaké dobrodružství je na 

cestě a místě samém čekalo? 

Role pedagogického dozoru se ujali učitelé Marcel Voříšek, Josef 

Karlík a asistentka Alena Mora Šmídová. Technický servis 

zastřešil Josef Hořejší, školník školy. Hlavní skupina cyklistů 

se ráno v 8:00 hod shromáždila před vchodem do ZŠ a bylo 

odstartováno. 

Peloton nabral směr Starý Rožmitál – „Sobeňák“ – Zalány – Nepomuk 

– a pak už hluboké brdské lesy, směr sever. Během prvních 

několika kilometrů se ukázalo, že někteří cyklisté zápolí se 

svou technikou. Bylo nutné nalézt optimální výšku sedel, aby 

sportovci šlapali s maximální efektivitou. Zručné ruce Pepy 

Hořejšího si s bravurou poradily i s prasklým řetězem. Nad 

Nepomukem se všechna protivenství podařila odstranit, cyklisté 

nabrali patřičnou nadmořskou výšku a ponořili se do lesa. 

Zhruba po dvou hodinách přerušované jízdy peloton dorazil do 

areálu zámečku. Cíl dosažen! Regeneraci uspíšila rychlá svačinka 

a následovala návštěva expozice Domu přírody Brdy. Po hodinové 

prohlídce a pořízení nezbytné fotodokumentace se cyklisté 

sešikovali k druhé části své výpravy. 

Na zpáteční cestě jsme postupně přibrzdili u vodního náhonu s 

původní elektrárnou, obří túje (nebo cypřiše?), „Padrťáku“, 

impozantních obřích smrků, Červeného lomu a pomníku v lese nad 

Nepomukem. Pan učitel Voříšek měl ke každé zastávce připravený 

poutavý příběh. Finální sjezd z Nepomuku už byl pro všechny 

účastníky odměnou.   

Náročnou trasu zvládli úspěšně všichni účastníci, technika 

odolala nástrahám terénu, máme nové poznatky a třeba i nový tip 

na rodinný výlet – nejlépe na kole. A kam se vypravíme v příštím 

školním roce? Nechte se překvapit. 

,,Bajkům zdar!“     

         Cykloteam ZŠ 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Cyklovýlet žáků 7.r. na Tři Trubky 
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Maya Pánková, 5.A 

 

 

Dorotka Šourková, 5. B 

 

 

 

    Nela Zajíčková, 5. B 

 

 

 

 

Projekty AJ 
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Burmanová, Jirák, Kolářová 

 

 

            Ottová, Tomanová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

Spanihelová, 

Peštová, Šurik 
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Marie Vyvlečková 

 

 

 

 

Dne 29.5. se konala v Příbrami na atletickém stadionu pod Svatou 

Horou atletická všestrannost pro nejmenší sportovce. Soutěží se 

zúčastnili vždy tři dívky a tři hoši z ročníku. Závodníci z 

prvního, druhého a 

třetího ročníku 

zápolili v běhu na 50 

metrů, hodu 

kriketovým míčkem a 

skoku dalekém. Kromě 

třeťáků to byla pro 

ostatní žáky 

premiéra. Po úvodní 

rozcvičce (zrychleném 

kilometrovém přesunu 

s převýšením 65 metrů) 

se žáci rovnou 

zapojili do právě 

začínající soutěže. 

Nebyl čas přemýšlet, 

kdo je kdo, a najednou 

si všechny děti 

zlepšovaly školní 

osobní rekordy. My, vyučující, a hlavně děti, jsme měli z těchto 

závodů dobrý pocit a všechny děti by chtěly příští rok zase 

závodit. Chtěl bych pochválit všechny závodníky a závodnice za 

předvedené výkony. Nakonec bych chtěl vyzdvihnout kluky a holky 

z druhého ročníku, kteří vyhráli svoje kategorie. Jste úžasní.  

Mgr. Tomáš Vaněček  

 

Atletická všestrannost 
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Naše škola, která je součástí Sítě přidružených škol UNESCO v 

ČR, se zapojila do výtvarné soutěže „Můj Bedřich Smetana“, 

vyhlášenou Sekretariátem České komise pro UNESCO. 

Velkého úspěchu se podařilo dosáhnout naší 

žačce Natálii Ferkové z 2.A, která za svoji 

koláž, vytvořenou pod vedením paní učitelky 

E. Hockové, získala nádherné 2. místo. 

Slavnostní předání diplomu se uskutečnilo v 

Černínském paláci – sídle České komise pro 

UNESCO. Úspěch zaznamenal i Petr Martínek z 

2.A, který ve stejné kategorii získal 

zvláštní uznání poroty za zpracování komiksu.   

Mgr. František Matějka 

ASPnet koordinátor 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Úspěch našich žáků 2.A  

ve výtvarné soutěži „Můj Bedřich Smetana“ 
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Odměnou za celoroční snažení a učení byl 

všem třem třídám prvňáčků a také starším 

spolužákům z 6.A výlet do zábavního 

parku Mirakulum v posledním školním 

týdnu (25. 6. 2024). Počasí nám přálo, 

dlouhou cestu do Milovic zvládli 

všichni na jedničku. Děti se vydováděly 

na obřích trampolínách, prolézačkách, 

houpačkách, skluzavkách, v tajemném 

podzemí, velký úspěch měla i kontaktní 

minizoo. A to nejlepší až nakonec – 

poslední část horkého dne jsme strávili 

ve vodním světě hrátkami v jezírcích, 

potůčcích, s vodotrysky, hrázemi a 

mlýnky. Děti přijely domů unavené, 

opálené od sluníčka a spokojené. Bylo 

to povedené rozloučení s letošním 

školním rokem. 

I. Hořejší, V. Lukášová, V. Malá 

 

 

 

 

 

 

1. místo patřilo 5. A a 3. B 

 

 

 

 

 

 

 

Nejlepší odměna prvňáčkům za celoroční "práci": 

den v Mirakulu 

Fotbalový turnaj I. stupně 
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Poslední červnový týden se vydal sedmý ročník na Vysokou u 

Příbrami do Památníku Antonína Dvořáka. Kromě samotné vily jsme 

s průvodkyní došli až k jezírku Rusalka. 

 

 

 

 

 

 

 

Dvořákova Vysoká 

Fotbalový turnaj II. stupně 
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Žáci si nejprve museli doplnit 

pracovní list (učivo 3. třídy – 

vyjmenovaná slova) a v receptu 

převést všechny jednotky objemu a 

hmotnosti. Tímto způsobem se žáci 

seznámili s novým slohovým útvarem – 

pracovní postup. Potom si samostatně 

odměřili suroviny, zadělali kvásek, a 

i celé těsto. Z něho pak tvořili 

koláče, které měli nazdobit podle 

nejrůznějších zadání – např. 1/2 

tvarohu a 1/2 povidel. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dne 27.6.2024 sehrál team „OSMÁKŮ“ volejbalový zápas proti teamu 

„KANTORŮ“. Všichni hráli s plným nasazením. I přes velkou snahu 

kantorů nakonec oba dva sety vyhráli žáci. Všem moc gratulujeme 

a těšíme se na další ročník.  

Mgr. Jana Sadílková 

 

 

PROJEKT „PEČENÍ ZLOMKŮ“   3.B 

VOLEJBALOVÝ SRANDAMAČ 
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V posledním školním týdnu jsme se 

společně s prvňáčky vypravili do 

zábavného parku Murakulum v 

Milovicích. Cesta byla velmi dlouhá. I 

přes velkou obavu naší paní učitelky 

jsme dostali rozchod a mohli si užívat 

všechny nabízené atrakce – např. 

prolézačky, bludiště, obří houpačky, 

obří trampolína atd. S paní učitelkami 

jsme si dali sraz po čtyřech hodinách 

v amfiteátru a pak jsme většinou 

všichni zamířili do vodního světa, kde 

jsme si to fakt užili a příjemně se v tom 

velkém horku osvěžili. Výlet se nám velmi líbil.                                                                                      

Žáci 6.A, paní učitelka a paní 

asistentka 

Moc se mi výlet líbil a moc jsem si to 

tam užila. 

Amálka Huttrová 

Bylo to obrovské a plné zábavy. Byli 

tam různé kolotoče, prolejzačky, 

houpačky. Nejvíc se mi ale líbil vodní 

svět. 

Stella Durajová  

Včera 25.6. jsme navštívili park 

Mirakulum. Ten den bylo velké horko, 

proto jsme strávili hodně času ve 

vodním světě. Všechny prolézačky byly 

super. Moc jsem si to užila a děkuji za 

to, že jsem mohla jet. 

Barbora Částková 

Moc jsem si to užil. Nejvíc mě bavil 

vodní svět, ale hezké tam bylo 

všechno. Například tam byly 

podzemní katakomby a prolézačky 

vysoko nad zemí. Měli tam dobré ale 

drahé občerstvení. Ve vodním světě 

byla veliká sranda. Byl tam vodopád 

a různé jiné atrakce. Také tam měli 

velké trampolíny. Všude bylo hodně 

lidí. 

Erik Farkaš 

Co se mi líbilo: brouzdaliště, celý 

park, zvířata, veliké houpačky, 

hrad s prolejzačkami, podzemí, 

tobogán, čertí muzeum, podzemní 

bludiště, velké horko. 

Co se mi nelíbilo: cesta tam i zpět – byla hodně dlouhá, moc 

škol.  

Eliška Ottová 

6.A v zábavném parku Mirakulum 
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Byli jsme na výletě v Mirakulu. 

Měli jsme štěstí, že bylo dobré 

počasí. Poté co jsme dorazili do 

Mirakula, dostali jsme rozchod. 

Chodili jsme po skupinách a mohli 

jsme chodit, kde jsme chtěli. 

Líbilo se mi tam. 

Tobiáš Eisenreich 

Včera 25.6. to bylo v Mirakulu 

velmi dobré. Jako první jsme šli na 

trampolíny. A potom do vodního světa, 

tam jsme byli dokonce dvakrát. Po obědě jsme šli na různé 

prolejzačky, do bludiště, na houpačky a do podzemí. Celý den byl 

hezký. 

David Brda 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

LEGO a 6. A v Podbrdském muzeu 
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Ve středu 26.6. jsme vyrazili za včelařem panem Novým. Exkurze 

za včelkami byla velmi zajímavá a hodně poučná. Ani jsme při 

povídání nedutali, dávali bedlivý pozor a také se ptali. Ve 

včelíně jsme se trošku báli, ale včelky byly opravdu vychované. 

Každý z nás odcházel spokojený a se skleničkou medu. Děkujeme 

panu Novému za to, že jsme mohli přijít a podívat se, jak u tu 

včel chodí a kolik práce to je než se podaří včely „vychovat“ a 

vytočit tolik očekávaný med, který je prospěšný i našemu zdraví.  

paní učitelka Sladovníková a žáci 6.A 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

6.A u včelaře pana Nového 

Přírodopis – 7. C rostliny venku 
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Celý školní rok nás provázel projekt VODA. Vyvrcholením tohoto 

projektu byla celoškolní prezentace dílčích výstupů jednotlivých 

tříd.  

 

 
Naše vodička 

Voda teče v řece 

překrásná je přece 

u topolu podle skal 

kamarád mi pošeptal 

vodo, vodo, voděnko 

potřebujeme tě aspoň malinko 

bez tebe bychom nežili 

a jen se hodně trápili 

Matouš Cigánek, 6.A 

 

Voda, voděnka 

není jí však dostatek 

pořád někam utíká 

musíme jít na statek 

říct, že je to zpráva veliká 

šetřit všude kde to jde 

takhle to dál nepůjde 

říct to i sousedce 

že je málo vody v řece 

Andrea Minářová, 6.A 

 

 
Při tomto projektu byla propojena řada předmětů, 

včetně hudební a výtvarné výchovy. 

Žáci zakreslili tok naší řeky do mapy a poté se 

vydali řeku stopovat do města. 

Pověděli jsme si zajímavosti z přírody a 

ekosystému vody, vyzkoušeli pokusy, zazpívali 

písničky a vyrobili lodičky, které jsme se 

vzkazem pustili po vodě.  

Šlo o dlouhodobější projekt, který jsme si 

všichni společně užili. 

3. B 

 

   

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Projekt voda 
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Letos se naše škola už po třetí 

zúčastnila CO2 ligy.  

Během školního roku šesťáci 

splnili tři mise: „Poznej svého 

protivníka“, „Zaměř se na školu“ a 

„Zamiluj si svoji divočinu“ a 

vyrob biouhel. Poslední misi jsme 

v červnu společně s dalšími 7 

nejlepšími týmy v republice 

odprezentovali v Senátu ČR. 

 

Součástí naší prezentace byla i 

tato báseň: 

  

 

Děláme tu biouhel 

Dřevo pálí se na úhel 

Děláme to přírodně 

Daří se to výborně 

Děláme to a celou třídou 

I s tou naší učitelkou 

My jsme totiž CO dvojky 

Nejsme přece žádný trojky. 

 

autor Matouš Cigánek, 6.A 

 

CO2 liga 



 

28 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zpětná vazba 

Téma Mise 3: Zamiluj si svoji divočinu. 

Kategorie: Paříž+. Misi jste splnili víc než výborně! Nejen, že jste velmi dobře, poctivě a 

důkladně splnili všechny úkoly, ale udělali jste i některé další. Vaše iniciativa a tvrdá práce 

vede k tomu, že se vám daří udržovat oteplení planety dokonce na 1,5 °C! Skutečně výborně a 

jen tak dál! 

Komentář: 

Milí Uhlíkovci, 

 

děkujeme vám za podrobný report třetí mise. Dle přiložených fotek, videí a vašeho popisu to 

vypadá, že jste si dali na plnění opravdu záležet a věnovali mu hodně času. Moc si toho 

ceníme a doufáme, že jste se při plnění úkolů dozvěděli spoustu nových informací a jste 

motivování na další kroky vedoucí k záchraně planety. 

 

Je skvělé, že jste divočinu vnímali nejen zrakem, ale i ostatními smysly – to je nejlepší 

způsob, jak přírodu poznávat. Doufáme, že se na procházky do přírody budete vypravovat 

častěji – s každou takovou výpravou určitě objevíte nová tajemství přírody a poznáte, jak 

složité a krásné vztahy mezi všemi živými tvory existují. 

 

Těší nás, že hodláte biouhel použít na školní zahradě. Doporučujeme ho před použitím 

rozšlapat na menší kousky a ideálně "nabít" nějakým hnojivem, nebo kompostem. Pak bude 

pro půdu nejpřínosnější. 

 

Moc se nám líbily vaše dopisy ministrům – zahrnuli jste do nich důležité věci a moc pěkně to 

napsali. Skvělá práce! 

 

Děkujeme, že jste ve vaší snaze při plnění jednotlivých misí dospěli až do finále. Doufáme, že 

se s vámi potkáme na závěrečné konferenci v Praze (13. 6.), kde bude i pan ministr Hladík, 

který se těší na vás i otázky, které si pro něj připravíte. Dejte nám prosím co nejdříve vědět, 

kolik vás případně přijede (včetně jmenného seznamu). Věříme, že to pro vás bude slavnostní 

uzavření celého roku s CO2 ligou, na které budete dlouho vzpomínat. 

 

Za tým CO2 ligy, 

Kája, Peťa, Míša 
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Letošní jarní fotografická soutěž již zná své vítěze. Účastníci 

soutěže zaslali své snímky celkem do tří kategorií, a to: 

 

Odpadlíci – vyfoťte svůj uklízecí tým – s pytli, v pytli, s 

odpadky, s buřty, ve křoví, v lodích, hlavně s úsměvem 

Odpadkový hrdina – děti v akci, protože děti jsou naše budoucnost 

a jdou i mnohým dospělým příkladem 

Kuriozita – čím větší bizár, tím lepší, příběh odpadku může být 

skutečně zajímavý 

Vybrat ty nejhezčí bylo náročné. Ale nakonec se porota shodla na 

vítězném pořadí. Podívejte se na vítěze jednotlivých kategorií. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kategorie Odpadlíci – 3. místo 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    Odpadkový hrdina – 3. místo 

 

 

 

 

 

 

 

 

A 3. místo v kategorii Kuriozita 

 

 

 

 

 

Ukliďme svět – výhra 
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ZOO Praha – Ekospojky a nejlepší sběrači 

 

 

Soutěž Montík 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Turnaj vybíjená  

 

 

 

 

 

 

       Prvouka v přírodě 

 

 

 

 

 

 

 

Fotostřípky 
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9. A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stužkovaná 9. ročníku 



 

32 

 

 

                            9. B 
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V pátek 28. června jsme slavnostně zakončili školní rok 

2023/2024. Po celý rok jsme se snažili naplnit zvolené téma roku 

„Škola – místo vzdělávání“. Díky finanční dotaci z Operačního 

programu Jan Amos Komenský na projekt „Rozvoj dovedností pro 21. 

století inovativními výukovými metodami“ jsme mohli s žáky 

častěji vyrážet na exkurze a výlety, poznávat historicky, 

kulturně či zeměpisně zajímavá místa naší vlasti. Žáci 7. ročníku 

strávili společné chvíle na lyžařském výcviku na Šumavě, žáci 1. 

stupně si závěr školního roku zpestřili vícedenními pobyty na 

škole v přírodě, kde některé třídy splnily plavecký výcvik. I 

letos se uskutečnily poznávací zájezdy do Německa a Rakouska.  

V rámci projektu „Modernizace výuky s využitím digitálních 

technologií“ jsme ve škole přivítali děti z mateřských škol v 

Rožmitále a Vranovicích a žáky ze základních škol ve Hvožďanech 

a Věšíně. Připravujeme pro ně hodiny anglického jazyka v 

moderních jazykových laboratořích a pokusy v přírodovědné 

pracovně. Vždy přidáme i něco navíc, např. sportovní aktivity.  

Celý školní rok jsme úspěšně pracovali v environmentální 

oblasti. Již 14 let jsme Ekoškolou, snažíme se o ekologický 

provoz, třídíme odpad, pořádáme sběrové týdny. Velký podíl na 

ekologických aktivitách mají členové ekotýmu. Letos nám byl na 

dva roky propůjčen titul „Škola udržitelného rozvoje 

Středočeského kraje 1. stupně“. Opět jsme se zapojili do 

celorepublikových programů Recyklohraní a CO2 LIGA. Z více než 

1600 zapojených škol jsme se v celoroční hře Recyklohraní aneb 

Ukliďme si svět umístili na 25. místě v republice a v rámci 

Středočeského kraje na 2. místě. V programu o ochraně klimatu 

CO2 LIGA jsme jako jeden ze 7 nejlepších týmů v republice v 

konkurenci základních a středních škol prezentovali svou 

celoroční práci na závěrečné konferenci ve slavnostním prostředí 

Senátu. Úspěchy v obou programech jsme získali především díky 

koordinátorce EVVO p. uč. Sladovníkové. 

Díky dlouhodobým ekologickým aktivitám bylo naší škole 

doporučeno požádat o zařazení do Sítě přidružených škol UNESCO 

v České republice. V září 2023 byla na zasedání Valného 

shromáždění Sítě přidružených škol UNESCO naše projektová žádost 

schválena. Zařadili jsme se tak mezi 54 základních, středních a 

uměleckých škol v republice. Všichni členové Sítě zpracovávají 

během školního roku takzvaná Témata týdne škol UNESCO. Jejich 

zadání vychází z významných národních výročí a mezinárodních 

roků OSN. Smyslem vypracování těchto Témat je seznámit žáky s 

významnými událostmi či objevy národní i světové historie, 

stejně jako upozornit na palčivé problémy současnosti.  

Naši žáci se celý rok zapojovali do různých soutěží. 

Nejúspěšnějšími žáky jsou Lukáš Jeníček z 9. A a Matouš Vrchota 

z 6. B. Oba získali ve své kategorii 3. místo v okresním kole 

Matematické olympiády. V okresním kole Zeměpisné olympiády byl 

Matouš na 5. místě a Lukáš ze 3. místa postoupil do krajského 

kola. Česká komise UNESCO vyhlásila několik soutěží věnovaných 

200. výročí narození B. Smetany a Roku hudby. Ve výtvarné soutěži 

„Můj Bedřich Smetana“ získala Natálie Ferková z 2. A krásné 2. 

Závěr školního roku 
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místo a v literární soutěži „Inspirace hudebních skladatelů 

národními dějinami, pověstmi a legendami i českou přírodou“ se 

Amálie Skopečková umístila na 3. místě. V celorepublikové 

soutěži „Malování světlem“ v rámci projektu „Reflexáci“ žákyně 

7. B vyhrály první místo v kategorii II. stupeň základních škol 

a finanční odměnu 15 000 Kč. 

Aktivně po celý rok připravoval pro své spolužáky mnoho akcí 

žákovský parlament Rybičky, který je součástí projektu Hrdé 

školy. Ke zdařilým akcím patřil např. lampionový pochod k mohyle 

J. J. Ryby, soutěž Škola má talent, MasterChef, karneval, 

diskotéka, rodičovská kavárna, sbírka plyšáků pro ORL Příbram. 

Členové parlamentu sdíleli své zkušenosti na Konferenci 

žákovských parlamentů v Blatné a společně s ekotýmem navázali 

spolupráci se ZŠ v Poděbradech. Žákovský parlament pod vedením 

p. uč. Moravcové a p. asistentky Novotné významně přispívá k 

osobnostnímu rozvoji mladých lidí, ale i k pozitivnímu posunu v 

klimatu celé školy a školní kultury. 

Ze školy odchází 52 žáků 9. ročníku, kteří byli přijati na 

střední školy a odborná učiliště. Jedna žákyně z 5. ročníku byla 

přijata na víceleté gymnázium. Všem přejeme hodně úspěchů ve 

studiu a věříme, že si z naší školy odnáší dobré základy k 

dalšímu vzdělávání. 

Jsme si vědomi, že díky vstřícnému postoji města – zřizovatele 

školy, máme výborné podmínky pro výuku. Škola je udržovaná, bez 

prodlev jsou prováděny všechny potřebné opravy. Jsme rádi, že 

škola patří mezi priority města a za tento přístup děkujeme.  

Dále bych chtěla poděkovat za spolupráci školské radě, Městskému 

kulturnímu středisku, Centru celoživotního vzdělávání s 

knihovnou manželů Tomanových, Podbrdskému muzeu, ZUŠ J. J. Ryby, 

TJ Spartak, Technickým službám města, zaměstnancům školní 

restaurace, sponzorům, dalším spolupracovníkům, rodičům a všem 

ostatním, kteří školu podporují. Věříme, že vzájemná spolupráce 

bude pokračovat i v příštím roce.  

Všem dětem, rodičům a příznivcům školy přejeme krásné prožití 

prázdnin, hodně sluníčka, pohody a radosti. 

PaedDr. Jana Bacíková, ředitelka školy 
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Školní noviny, číslo 10, ročník 2024, vydává Základní škola J. J. Ryby 

Rožmitál pod Třemšínem jako své školní noviny.  Vychází 1x za měsíc.  

Redakce se vyhraňuje právo na zveřejňování příspěvků ve ŠN, právo zkrátit 

či odmítnou příspěvky a zodpovídá za vytištěný text.  Připravila                  

Mgr. Eliška Moravcová za podpory ostatních vyučujících, zástupců Ekospojek                   

a Školního parlamentu Rybičky.  Email: skolnicasopis@zsrozmital.cz  
školní interní uložiště Výměna-Učitelé-Třemšínské listy - Školáček 

Prázdniny ve školním roce 2024-2025 

 

➢ Vyučování ve školním roce 2024/2025 začne v pondělí 2. září 2024 

➢ Podzimní prázdniny – úterý 29. října a středa 30. října 2024 

➢ Vánoční prázdniny začínají v pondělí 23. prosince 2024 a končí v pátek 
3. ledna 2025. Vyučování začne v pondělí 6. ledna 2025 

➢ Vysvědčení s hodnocením za první pololetí bude předáno ve čtvrtek 30. 
ledna 2025 a jednodenní pololetní prázdniny připadnou na pátek 31. ledna 

2025 

➢ Jarní prázdniny v našem okrese vycházejí na 10. 3. - 16. 3. 2025 

➢ Velikonoční prázdniny připadnou na čtvrtek 17. dubna 2025 

➢ Vyučování ve druhém pololetí bude ukončeno v pátek 27. června 2025 

➢ Státní svátky v následujícím školním roce budou 1. května 2025 (čtvrtek) 
a 8. května 2025 (čtvrtek) 

 

Další informace a foto z akcí školy na www.zsrozmital.cz pod odkazem Foto z akcí školy. 
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